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Protokół Nr II/XI/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 26 września 2003 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał 
otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie z załącznikiem 
nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. Etatowy Członek Zarządu – pan Marek Panek zwrócił się z prośbą  
o wprowadzenie projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Miasta Rumia dotyczącego dofinansowania zakupu samochodu 
gaśniczego ekologicznego ciężkiego GCBA do działań ratowniczo-gaśniczych dla potrzeb 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie (druk nr 135/03)  
w punkcie 7 porządku obrad. W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie, w którym 26 obecnych członków rady przyjęło jednogłośnie niżej 
wymieniony porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja na temat dostosowania kierunków kształcenia do potrzeb rynku pracy. 
5. Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego. 
6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia z Gminą 

Miasta Wejherowa dotyczącego dofinansowania zakupu samochodu gaśniczego 
ciężkiego dla potrzeb Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie 
– druk nr 128/03. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia z Gminą 
Miasta Rumia dotyczącego dofinansowania zakupu samochodu gaśniczego 
ekologicznego ciężkiego GCBA do działań ratowniczo-gaśniczych dla potrzeb 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie – druk nr 135/03. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu na  2003 rok– druk 
nr 132/03. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Wejherowskiego, położonej w Wejherowie przy ul. Puckiej – druk  
nr 130/03. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Statutu Powiatu 
Wejherowskiego – druk nr 129/03. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia porozumienia  
z Samorządem Województwa Pomorskiego dotyczącego dofinansowania zakupu 
defibrylatora dla Stacji Pogotowia Ratunkowego w Wejherowie – druk nr 131/03. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego o przyjęciu Rezolucji w sprawie budowy 
autostrady A-1 – druk nr 134/03. 
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13. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia radnych.  
16. Zamknięcie sesji.  

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu Nr II/X/03  
z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 29 sierpnia 2003r. 
Uwag nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował o reprezentowaniu rady podczas niżej 
wymienionych spotkań i uroczystości: 
- w dniu 31.08.03 r. uczestniczył w Diecezjalnych Dożynkach w Pruszczu Gdańskim, 
- w dniu 1.09.03 r. uczestniczył w inauguracji roku szkolnego 2003/2004 w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 4 im. Jakuba Wejhera w Wejherowie,  
- w dniu 8.09.03 r. brał udział w uroczystości wręczenia wyróżnienia Fundacji Polcul 

Ojcu Przemysławowi Konkelowi Gwardianowi Klasztoru OFM w Wejherowie, 
- w dniu 13.09.03 r. uczestniczył w Powiatowych Zawodach Sportowo-Pożarniczych  

w Choczewie, 
- w dniu 13.09.03 r. brał udział w Dożynkach Gminnych w Robakowie, 
- w dniu 13.09.03 r. brał udział w uroczystym spotkaniu z okazji 20-lecia Kaszubskiego 

Uniwersytetu Ludowego i 80. rocznicy urodzin dr h.c. Hansa Hovenberga w filii Kul-u 
w Starbieninie, 

- w dniu 14.09.03 r. uczestniczył w Dożynkach Gminnych w Bojanie, 
- w dniu 17.09.03 r. brał udział w inauguracji osiemnastego w Polsce obiektu Castoramy 

w Rumi, 
- w dniu 20.09.03 r. został zaproszony na spektakl „Guliwer i liliputy” w Gimnazjum Nr 1  

w Redzie, 
- w dniu 21.09.03 r. uczestniczył w Dożynkach Gminnych w Strzebielinie, 
- w dniu 22.09.03 r. brał u dział w spotkaniu dot. możliwości rozwoju turystyki  

w powiecie w Hotelu Marmułowski w Wejherowie. 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke informując o: 
a. złożeniu przez pana Witolda Bobrowskiego rezygnacji ze stanowiska dyrektora Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Strzepczu. Zarząd przyjął powyższą rezygnację; 
b. powierzeniu stanowiska dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Strzepczu pani 

Jolancie Cierockiej; 
c. sprzedaży (na raty) w drodze rokowań nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego  

w Wejherowie za kwotę 75 781 zł; 
d. udziale w Powiatowej Inauguracji Roku Szkolnego 2003/2004, połączonej z otwarciem 

nowej hali sportowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 4 w Wejherowie; 
e. spotkaniu w sprawie powołania lokalnej organizacji turystycznej – stowarzyszenia 

„Ziemia Wejherowska” z przedstawicielami z gmin i miast powiatu wejherowskiego 
oraz z powiatu puckiego i lęborskiego; 

f. udziale w konferencji powiatowej nt.: „Bezpieczeństwa i ochrony ludności powiatu”; 
g. złożeniu rezygnacji przez panią Marię Ziółkowską i pana Fryderyka Kaszla ze składu 

Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 
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Ad.4. 
Po czym Wicestarosta – pani Gabriela Lisius przedstawiła informację na temat 

dostosowania kierunków kształcenia do potrzeb rynku zgodnie z załącznikiem nr 4 do 
protokołu. 

Następnie pani Anna Gojka – Główny Specjalista Wydziału Edukacji przedstawiła 
informację w zakresie podejmowanych kierunków kształcenia w powiecie wejherowskim 
oraz analogicznych wyników rekrutacji (załącznik nr 5). 

Natomiast informację Powiatowego Urzędu Pracy w zakresie kondycji lokalnego 
rynku pracy, zmienności uwarunkowań lokalnego rynku pracy, poziomu rejestrowanego 
bezrobocia wśród absolwentów i pomocy oferowanej absolwentom w adopcji na lokalnym 
rynku pracy przedstawił kierownik – pan Leonid Lech (załącznik nr 6). 

Do powyższych informacji nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.5. 
 W dalszej części pan Bernard Hinz – kierownik Referatu Bezpieczeństwa przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa w powiecie wejherowskim zgodnie z załącznikiem nr 7 
do protokołu. 

Do powyższego nie zgłoszono uwag, po czym Przewodniczący Rady ogłosił 5 min 
przerwę. 
 
Ad.6. 

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady udzielając głosu etatowemu 
Członkowi Zarządu – panu Markowi Pankowi, który przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia z Gminą Miasta Wejherowa 
dotyczącego dofinansowania zakupu samochodu gaśniczego ciężkiego dla potrzeb 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie (druk nr 128/03).  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.7. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia 
z Gminą Miasta Rumia dotyczącego dofinansowania zakupu samochodu gaśniczego 
ekologicznego ciężkiego GCBA do działań ratowniczo-gaśniczych dla potrzeb Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie (druk nr 135/03) przedstawił pan 
Marek Panek. 

Ponadto Starosta – pan Józef Reszke podziękował powyższym samorządom za 
dofinansowanie zakupu samochodu gaśniczego dla potrzeb Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie 
za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.8. 

Do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu na  
2003 rok (druk nr 132/03) pani Janina Szalska – Skarbnik Powiatu zgłosiła, w imieniu 
Zarządu Powiatu, następujące autopoprawki: [CD 76:45] 
- ulega zmianie podstawa prawna w zapisie art. 124 ust. 1 pkt 4 ustawy z dnia  

26 listopada 1998 r. o finansach publicznych; 
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- w załączniku dokonuje się zmian w nakładach na inwestycję pn. modernizacja drogi  
nr 10162 Brzeźno Łęborskie – Łęczyce – Godętowo na odcinku Łęczyce – Godętowo: 
przewidywany koszt ogółem wyniesie – 2.176.056 zł, w 2003 roku koszty pozostaną bez 
zmian, w 2004 roku koszty własne – 638.212 zł, dofinansowanie z SAPARD-u – 
508.503 zł, natomiast w 2005 roku koszty własne – bez zmian, dofinansowanie  
z SAPARD-u – 222.341 zł. 

Po czym radny Witold Reclaf stwierdził, że wieloletni plan inwestycyjny, będący 
załącznikiem do powyższego projektu uchwały, jest planem ambitnym, któremu należy 
życzyć powodzenia, ale czy rzeczywistym? Radnego interesuje, czy samorządy zgłaszały 
inne propozycje inwestycji drogowych do niniejszego planu. Pan Marek Panek wyjaśnił, że 
wpłynął wniosek z Rumi w sprawie ujęcia w wieloletnim planie inwestycyjnym trzech ulic: 
Dąbrowskiego, Ceynowy i Kosynierów. W związku z przekazywaniem części subwencji 
drogowej do miast, Zarząd Powiatu negatywnie rozpatrzył powyższy wniosek uznając, że 
nie należy zmniejszać części subwencji pozostałej dla dróg wiejskich. Radny Witold Reclaf 
nie zgodził się z powyższym, ponieważ subwencja drogowa przekazywana miastom przez 
powiat nie starcza nawet na bieżące utrzymanie dróg, a co dopiero mówić o inwestycjach. 
Ponadto radny zwrócił się z pytaniem, czy inne miasta złożyły wnioski o podobnej treści, 
jak z Rumi. Wyjaśnień udzielił również pan Marek Panek informując, że jedynie miasto 
Rumia wystąpiło o zmianę wieloletniego planu inwestycyjnego. Powyższy plan obejmuje 
drogi powiatowe pozamiejskie. W ubiegłym roku powiat przekazał środki na modernizację 
ul. Dąbrowskiego w Rumi. W związku z wnioskiem Burmistrza Rumi powyższe środki 
zostały przeniesione na inny cel. Ponadto Starosta Wejherowski stwierdził, że subwencja 
drogowa jest za niska, dlatego powiat corocznie ubiega się o dodatkowe środki na remonty 
dróg. Podtrzymał także opinię pana Marka Panka dotyczącą możliwości finansowej miast 
odnośnie remontowania dróg powiatowych, przekazanych w drodze porozumień.  
W wieloletnim planie inwestycyjnym nie przewidziano środków na budowę  
ul. Dąbrowskiego, ponieważ powiat podzielił subwencję drogową i w chwili obecnej nie ma 
dodatkowych środków na ten cel. Jeżeli ul. Dąbrowskiego w Rumi ma być ujęta  
w wieloletnim planie, to Burmistrz powinien wyodrębnić z uzyskanej części subwencji 
drogowej kwotę dofinansowania z powiatu i dodatkową kwotę dofinansowania z budżetu 
miasta. W związku z podpisaniem porozumienia, dotyczącego przejęcia przez miasto spraw 
związanych z utrzymaniem dróg powiatowych, kompetencje Starosty przejął Burmistrz  
w zakresie dysponowania środkami z przekazanej subwencji drogowej. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady 
głosowało w następujący sposób: 24 osób za, 3 wstrzymały się od głosu. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów. 

 
Ad.9. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wejherowskiego, położonej w Wejherowie 
przy ul. Puckiej (druk nr 130/03) przestawił pan Marek Panek. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie 
za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.10. 
 Następnie Sekretarz Powiatu – pan Jacek Lass przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Statutu Powiatu Wejherowskiego (druk  
nr 129/03). 
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Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.11. 

Do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia 
porozumienia z Samorządem Województwa Pomorskiego dotyczącego dofinansowania 
zakupu defibrylatora dla Stacji Pogotowia Ratunkowego w Wejherowie (druk nr 131/03) 
przedstawionego przez panią Gabrielę Lisius nie zgłoszono uwag.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  
w którym 27 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej 
uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.12. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego o przyjęciu Rezolucji w sprawie 
budowy autostrady A-1 (druk nr 134/03) przedstawił Starosta – pan Józef Reszke. 

Po czym radny Seweryn Czoska zgodził się, że budowa autostrady A-1 jest ważna 
dla Pomorza, ale ma wątpliwości, czy powyższa rezolucja będzie maiła jakiekolwiek 
znaczenie przy podejmowaniu decyzji dotyczącej rozpoczęcia niniejszej inwestycji. Ponadto  
w przedłożonej uchwale brak informacji na temat sposobu jej realizacji. Starosta wyjaśnił, 
że planuje przekazać podjętą rezolucję Prezesowi Rady Ministrów – panu Leszkowi 
Millerowi oraz Ministrowi Infrastruktury – panu Markowi Pol.  

Natomiast radny Mirosław Odyniecki zaproponował by Rada podjęła kolejną 
rezolucję w sprawie budowy Elektrowni Gazowej w Żarnowcu. [CD 103:24] Starosta 
poinformował o prowadzeniu rozmów na szczeblu rządowym przez pełnomocników 
budowy powyższej elektrowni. Kwestia powstania elektrowni w Żarnowcu omawiana była 
z panem Pilchem (pełnomocnikiem budowy), posłem Jerzym Budnikiem oraz panem 
Pawłem Piechotą (radny wojewódzkim). Jeżeli będzie potrzeba podjęcia rezolucji  
w niniejszej sprawie wówczas zostanie ona przedłożona radzie.  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków rady 
głosowało w następujący sposób: 26 osób za, 1 wstrzymała się od głosu. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów. 

 
Ad.13. 

Do sprawozdania Zarządu z prac między sesjami zgłoszono następujące uwagi: 
a) radny Seweryn Czoska zapytał, jakie tematy były poruszane podczas spotkań:  

z dyrektorem Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie oraz z Burmistrzem Rumi; 
b) radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem dotyczącym powodu złożenia rezygnacji 

przez dwóch członków Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych?, czy Starosta 
nakłonił niniejsze osoby do złożenia rezygnacji? Ponadto poinformował o braku opinii 
prawnej Zespołu Radców Prawnych i opinii Komisji Rewizyjnej na temat działania 
Starosty podczas powoływania powyższej rady, o które wnosił na poprzedniej sesji. 
Zdaniem radnego przy powoływaniu Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 
złamano prawo. Każdy może się pomylić, ale musi przyznać się do pomyłki. Natomiast 
Przewodniczący Rady nie wywiązał się z obietnicy wygłoszonej podczas obrad 
poprzedniej sesji na temat przekazania powyższej sprawy Komisji Rewizyjnej.  
W związku z powyższym radny ponownie zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 
Rady o: 
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- wystąpienie do Zespołu Radców Prawnych Starostwa Powiatowego o opinię prawną 
wyjaśniającą, czy przy powoływaniu Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 
były przestrzegane przepisy prawa, 

- skontrolowanie przez Komisję Rewizyjną działania Starosty przy powoływaniu 
Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 

 
ad. a)  

Wicestarosta – pani Gabriela Lisius poinformowała, że wraz z Przewodniczącym 
Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Parorodzinnej były prowadzone rozmowy  
z dyrektorem Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie na temat dofinansowania zakupu 
mammografu. Kolejne spotkanie w niniejszej sprawie odbędzie się 30 września br.  
 Natomiast Starosta poinformował, że podczas spotkań z Burmistrzem Rumi 
poruszane były sprawy związane z utworzeniem filii Wydziału Architektury i Budownictwa 
w Rumi oraz remont ul. Derdowskiego w Rumi.  
 
ad. b)  

Po czym Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke wyjaśnił, że nie zna przyczyny, 
która miała wpływ na podjęcie decyzji o rezygnacji przez dwóch byłych członków 
Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Jednak przypuszcza, że w związku  
z powstałymi wątpliwościami, co do sposobu powołania niniejszych osób do składu tej rady 
złożyły one rezygnacje. [CD 110:50] 
 Również Przewodniczący Rady poinformował o powstaniu dwóch opinii prawnych 
w omawianej kwestii. Natomiast odnośnie przekazania sprawy Komisji Rewizyjnej 
konieczne jest złożenie formalnego wniosku o zmianę planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej, formułując treść punktu, który ma być dodany. Ponadto Przewodniczący Rady 
stwierdził, że zarzuty radnego są bezprzedmiotowe w związku ze złożeniem rezygnacji 
przez dwóch członków Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 
 W dyskusji głosu udzielono także radcy prawnemu pani Alinie Mańdziuk, która 
wyjaśniła, że zgodnie z wydaną opinią prawną nowe propozycje do uchwalonego planu 
pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej powinny być przyjęte przez radę. Natomiast przepisy 
dotyczące powoływania Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych są nieprecyzyjne. 
Jest zapisane w ustawie o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych, że Starosta powołuje niniejszą radę. Wskazanie kandydatów następuje 
po ogłoszeniu przez Starostę w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego terminu 
zgłaszania kandydatów przez odpowiednie organy. Takie ogłoszenie zostało opublikowane, 
lecz żaden z organów samorządowych nie zgłosił swojego kandydata. Kandydatów zgłosiły 
jedynie organizacje pozarządowe. Starosta zobligowany ustawowo w ciągu 30 dni od 
terminu ujętego w ogłoszeniu, wykonał jedynie swój obowiązek powołując powyższą radę. 
Nie można stwierdzić, że Starosta złamał prawo, ponieważ przepisy nie przewidziały 
sytuacji, w której zobowiązane organy nie przedłożą w ustalonym terminie swoich 
przedstawicieli. W związku z powyższym opracowano odpowiednie zapytanie do 
Ministerstwa Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej w celu wyjaśnienia zaistniałej 
sytuacji. 
 Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Wacław Seweryn 
poinformował, że komisja działa w imieniu całej rady i nie unika trudnych tematów.  
 Po czym radny Witold Reclaf przypomniał, że Przewodniczący Rady podczas 
poprzedniej sesji zakończył dyskusję na temat sposobu powołania Powiatowej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych. Wówczas nikt z obecnych nie zgłosił zastrzeżeń, co do strony 
formalnej zgłoszonego wniosku o przeprowadzenie kontroli przez Komisję Rewizyjną. 
Skoro wniosek należało przegłosować, to Przewodniczący Rady zachował się niewłaściwie 
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kończąc dyskusję. Ponadto radny nie zgadza się z opinią radcy prawnego, ponieważ  
z art. 44 c ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych jasno wynika, kto może zgłaszać kandydatów do Powiatowej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych.  
 Radny Wiesław Szczygieł stwierdził, że klub radnych PiS powinien przygotować 
projekt uchwały w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej i złożyć 
wniosek o ujęcie go w porządku obrad sesji. 
 Z powyższym zgodził się radny Ludwik Bach, uznając opinię prawną Zespołu 
Radców Prawnych za wiążącą, w związku z czym dalsza dyskusja jest bezcelowa. 
 Przewodniczący klubu radnych PiS – pan Grzegorz Gaszta poinformował, że 
członkowie klubu rozważą propozycję radnego Wiesława Szczygła w związku z powagą 
sprawy. Jednak radny uznał, że interpretacja przepisów prawa dokonana przez panią 
Mańdziuk „idzie w złą stronę”.  
 Ponownie w dyskusji głos zabrał Starosta Wejherowski informując, że Marszałek 
Województwa Pomorskiego powołał siedmio osobową Radę ds. Osób Niepełnosprawnych, 
nie mając uchwał organów samorządowych w sprawie wytypowania kandydatów do tej 
rady. Ponadto Starosta powołując powiatową radę działał jako organ stanowiący, w związku 
z czym Komisja Rewizyjna nie posiada kompetencji kontrolnych w omawianej kwestii.  
Po czym Starosta poinformował, że kontrola przeprowadzona przez Najwyższa Izbę 
Kontroli w Urzędzie Miejskim w Rumi wykazała ewidentne łamanie ustawy o 
zamówieniach publicznych. Sprawa uległa przedawnieniu, dlatego radny Witold Reclaf 
ówczesny Wiceburmistrz Rumi, nie zostanie pociągnięty do odpowiedzialności karnej.  
 Jako kolejny głos w dyskusji zabrał radny Mirosław Odyniecki, który stwierdził, że 
rada poświęca za dużo czasu na zbędne polemiki. W związku z powyższym złożył wniosek 
o zakończenie dyskusji. 
 Natomiast radny Grzegorz Gaszta zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady, aby 
reagował na obraźliwe słowa Starosty pod adresem radnego Witolda Reclafa. 
 Po czym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zakończenie 
dyskusji w niniejszym punkcie, w którym 27 obecnych członków rady głosowało  
w następujący sposób: 23 osoby za, 4 wstrzymały się od głosu. Wniosek przyjęto. 

  
Ad.14.  

W punkcie dotyczącym interpelacji i oświadczeń radnych głos zabrali: 
a) radny Tadeusz Ptach powtórzył wnioski zgłoszone podczas posiedzenia Komisji 

Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 23.09.03 r. dotyczące: 
1) ujęcia w wieloletnim planie inwestycyjnym trzech rumskich ulic: Dąbrowskiego, 

Kamiennej i Ceynowy, 
2) utworzenia w Rumi filii Wydziału Architektury i Budownictwa Starostwa 

Powiatowego w Wejherowie, 
3) wystąpienia przez Zarząd Powiatu do posłów z terenu Pomorza z prośbą o zmianę 

ustawy – prawo budowlane, w celu umożliwienia gminom wykonywania zadań  
z zakresu architektoniczno-budowlanego. 

b) radny Seweryn Czoska poinformował, że wszyscy radni z terenu miasta Rumi otrzymali 
pisma od pani burmistrz dotyczące wyżej zgłoszonych wniosków. Ponadto radny 
przypomniał, że podczas poprzednich dwóch sesji rada podjęła uchwały dotyczące 
przekazania zadań z zakresu utrzymania dróg powiatowych samorządom miejskim oraz 
przejmowania od gmin zadań z zakresu architektury i budownictwa. Powyższe decyzje 
zapadły niemal jednomyślnie, w związku z powyższym należy działać konsekwentnie. 

c) radny Janusz Zabłocki zgłosił następujące zapytania (załącznik nr 8): 



 8

1) czy Zarząd Powiatu planuje zlikwidować Zespół Szkół Specjalnych Nr 3 w Rumi? 
Dyrektor powyższej placówki poinformował rodziców, że uczniowie zostaną 
przeniesieni do Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Wejherowie; 

2) jakie działania podjął Zarząd Powiatu celem utworzenia ośrodka doradztwa 
przedmiotowo-metodycznego dla nauczycieli?  

Radny oczekuje odpowiedzi pisemnej na ww pytania. 
d) radny Mirosław Odyniecki złożył interpelację (załącznik nr 9) dotyczącą naruszeń 

przepisów ruchu drogowego w okolicy Zespołu Szkół Ponadgimanzjalnych Nr 1  
w Wejherowie przy ul. Bukowej. 

e) radny Wiesław Sikora zwrócił się z pytaniem na temat realizacji uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie przystąpienia do utworzenia przez Powiat Wejherowski 
lokalnej organizacji turystycznej - Stowarzyszenia Turystycznego „Ziemia 
Wejherowska”. Radnego interesuje głównie współpraca z miastem Wejherowem, 
którego rada pojęła uchwałę o przystąpieniu do Stowarzyszenia Turystycznego Norda 

f) radny Grzegorz Gaszta – [CD 152:53] przypomniał, że podczas poprzedniej sesji zadał 
pytanie, na które nie otrzymał odpowiedzi: jaką część nakładów (procentowo) 
utrzymania dróg powiatowych w miastach stanowią środki powiatu, a jaką część 
stanowią środki, które wydają miasta? W związku z powyższym jak członkowie Zarządu 
oceniają zdolności inwestycyjne miast na drogach powiatowych? 

g) radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem dotyczącym pogłosek o zatrudnieniu przez 
Starostę asystenta. Jeżeli utworzono powyższe stanowisko to, co należy do jego zadań? 

h) radny Ludwik Bach zapytał, czy Starosta widzi możliwość pozyskania środków 
zewnętrznych na modernizację ul. Dąbrowskiego w Rumi? 

i) radny Marek Klas dopytywał, czy zmieniono porozumienie w sprawie remontu  
ul Chopina w Wejherowie i dlaczego powyższa inwestycja nie zostanie zakończona  
w bieżącym roku.  

Odpowiedzi udzielili na kolejne pytania: [CD 158:00] 
ad. a) i b) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke ponownie odpowiedział, że miasta 

podejmują indywidualnie decyzje na temat rozdysponowania subwencji drogowej 
przekazanej przez powiat. Powiat będzie wspierać działania samorządów miejskich  
o uzyskiwanie dodatkowych środków na drogi powiatowe. Natomiast utworzenie filii 
Wydziału Architektury i Budownictwa w Rumi miałoby tylko jedną zaletę – bliżej 
mieszkańców Rumi. Zamiejscowy wydział Architektury i Budownictwa Starostwa 
Powiatowego w Rumi niesie za sobą znacznie więcej elementów negatywnych, 
zwłaszcza w zakresie organizacji pracy i prawidłowego nadzoru nad jej 
wykonywaniem. Zmiany w przepisach prawa budowlanego spowodowały, że 
większość spraw związanych z procesem budowy będzie odbywać się  
w Wejherowie. Starosta poinformował, że brak możliwości powierzenia gminom 
zadań z zakresu administracji architektoniczno-budowlanej, ponieważ byłoby to 
sprzeczne z intencjami ustawodawcy. Ponadto aspekty organizacyjne odgrywają 
ważną rolę np. w większym zespole łatwiej zapewnić zastępstwa na czas urlopów  
i zwolnień. Istotne z punktu widzenia Starosty, odpowiadającego za jakość 
merytoryczną oraz terminowość załatwiania spraw, jest kwestia braku możliwości 
stałego nadzoru, konsultacji i pomocy pracownikom w oddziale zamiejscowym. 
Również należałoby utworzyć stanowisko kierownika, co spowodowałoby 
zwiększenie wydatków w budżecie powiatu. Pomieszczenia przygotowane  
w budynku Starostwa Powiatowego w Wejherowie na potrzeby Wydziału 
Architektury i Budownictwa zapewniać będą lepsze warunki od tych jakimi 
dysponuje Urząd Miejski w Rumi, co jest ważne dla interesantów jak i pracowników. 
Kwestia utworzenia filii Wydziału Architektury i Budownictwa w Rumi była 
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omawiana na posiedzeniu Zarządu Powiatu, który zajął negatywne stanowisko  
w powyższej sprawie. 

ad. c) Wicestarosta – pani Gabriela Lisius stwierdziła, że nie planuje się zlikwidowania 
Zespołu Szkół Specjalnych nr 3 w Rumi. Informacje przekazywane przez dyrektora 
powyższej placówki uczniom i ich rodzicom są nieprawdziwe. Podczas posiedzeń 
Zarządu Powiatu, jak i Komisji Edukacji nie rozważano możliwości zlikwidowania 
niniejszej placówki, wręcz przeciwnie inwestowano w remont budynku, w którym 
mieści się Zespół Szkół Specjalnych nr 3 w Rumi. 

 Natomiast odnośnie doradztwa zawodowego dla nauczycieli, Zarząd Powiatu podjął 
uchwałę o wydzieleniu 1 % z funduszu płac nauczycieli na realizację zadań 
dokształcania i doradztwa zawodowego. Realizowane jest dofinansowanie studiów 
podyplomowych i kursów podejmowanych przez nauczycieli. W sprawie powołania 
ośrodka doradztwa przedmiotowo-metodycznego Zarząd Powiatu podejmie decyzję 
w terminie późniejszym. Istnieją dwa warianty: utworzenie etatu w Wydziale 
Edukacji zatrudniając osobę, która będzie zajmowała się tylko doradztwem 
zawodowym nauczycieli, lub powołać oddzielny ośrodek. Powołanie samodzielnej 
placówki, jest jednak niezwykle kosztowne.  

ad. d) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że problem zgłoszony 
przez radnego Odynieckiego jest mu znany. W celu poprawy bezpieczeństwa przy 
placówce oświatowej sprawę skierował do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego oraz zwróci się z prośbą do służb porządkowych, aby skuteczniej 
reagowały na łamanie przepisów drogowych przez kierowców parkujących swe 
samochody w miejscach zakazanych. 

ad. e) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że Prezydent Wejherowa – 
pan Krzysztof Hildebrandt w przeprowadzonej rozmowie wyraził chęć przystąpienia 
Miasta Wejherowa również do Stowarzyszenia Turystycznego „Ziemia 
Wejherowska”. 

ad. f) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że pan Marek Panek 
wystąpił z pismem do wszystkich urzędów miejskich z prośbą o udzielenie 
informacji na zapytanie zgłoszone przez radnego Grzegorza Gasztę na poprzedniej 
sesji. Informacja zbiorcza z trzech miast powiatu wejherowskiego zostanie 
przygotowana i dostarczona wszystkim radnym. Zdolności inwestycyjnych miast nie 
należy oceniać i trudno je określić. Dochody powiatu są niewielkie, a subwencja 
drogowa jest niewystarczająca na remonty dróg. Jak wynika z wieloletniego planu 
remontów i inwestycji drogowych gminy dofinansowują inwestycje dokonywane na 
ich terenie. Możliwości inwestycyjne samorządów lokalnych są większe niż powiatu, 
ponieważ ich budżet zasilany jest np. podatkiem od nieruchomości, opłatami 
lokalnymi, opłatami targowymi, procentowym udziałem z dochodów mieszkańców. 

ad. g) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że zatrudnił w Wydziale 
Organizacyjnym inspektora, który pełni również rolę asystenta. Osoba ta będzie  
w zastępstwie protokołować posiedzenia Zarządu Powiatu, może być kierowcą, 
pełnić rolę tłumacza języka angielskiego, będzie kontaktować się z prasą.  

ad. h) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że Zarząd będzie wspierał  
i udzielał poparcia samorządom lokalnym w sprawie uzyskiwania dodatkowych 
środków na budowę dróg. Oprócz Rumi również w Redzie istnieje potrzeba 
zorganizowania objazdu – drogi obwodowej, ponieważ są duże utrudnienia w ruchu 
drogowym w tej miejscowości.  

ad. i) Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że uważa ul. Chopina  
w Wejherowie za najważniejszą, ponieważ prowadzi ona do szpitala. [CD 193:45] 
Ponadto Pan Marek Panek wyjaśnił, że w bieżącym roku należało dokonać 
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przeprojektowania istniejącej dokumentacji, która jest w posiadaniu Miasta 
Wejherowa. W związku z różnymi umowami Miasto Wejherowo miało zabezpieczać 
środki w swoim budżecie do skończenia modernizacji ul. Chopina. Jednak  
w budżecie na 2003 rok nie zabezpieczyło żadnych środków na powyższą 
dokumentację i oczekiwało ich od powiatu. Powiat otrzymał dodatkową subwencję  
w wysokości 500.000 zł. Miasto zwróciło do powiatu z prośbą o opłacenie niniejszej 
dokumentacji w kwocie około 41.000 zł. Zarząd Powiatu wyraził zgodę. Zgodnie  
z podpisaną umową pomiędzy Zarządem Powiatu a Prezydentem Miasta Wejherowa 
środki przekazane przez powiat zostaną przeznaczone w tym roku na prace 
projektowe i ziemne przygotowawcze, natomiast w przyszłym roku miasto położy 
dywanik i chodniki, kończąc modernizację ul. Chopina od mostu do ul. Jagalskiego. 

  

 W dalszej części radny Janusz Zabłocki stwierdził, że rząd zmierza do centralizacji. 
Utworzenie filii Wydziału Architektury i Budownictwa w Rumi poniesie za sobą 
dodatkowe koszty, ale Burmistrz Rumi zobowiązał się do zapewnienia lokalu. Zdaniem 
radnego w dzisiejszych czasach sprawa zarządzania pracownikami na odległość nie jest 
problemem. Ponadto radny uważa, że należy ułatwić petentowi dostęp do urzędu.  
 Z powyższym nie zgodził się radny Krzysztof Krzemiński, który stwierdził, że radni 
wprowadzają w błąd mieszkańców Rumi, wystąpieniami na temat pozytywnych aspektów 
utworzenia filii Wydziału Architektury i Budownictwa w ich mieście. Większość spraw 
związanych z budową będzie załatwiana w Wejherowie. Natomiast głównym zadaniem 
gmin z zakresu budownictwa jest przygotowanie nowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, ponieważ większość z nich traci ważność w roku 2004.  
 Następnie radny Seweryn Czoska zwrócił uwagę, że radni występują jako 
mieszkańcy i przedstawiciele konkretnych miast, a nie jako radni powiatowi. Mieszkańcy 
powiatu powinni docenić zmianę przepisów prawa budowlanego i uznać ją za ułatwiającą 
im proces budowy. Ponadto radny zaproponował utworzyć drugi plan inwestycji  
i remontów dróg, w którym ujęte byłyby drogi czkające w kolejce do remontu i po 
uzyskaniu dodatkowych środków powiat przekazywałby je na drogi ujęte w tym planie.  
 
Ad.15. 

W dalszej części posiedzenia radny Grzegorz Gaszta zwrócił się o: 
- upowszechnienie w placówkach oświatowych wykazu zawodów, które rokują i nie 

rokują szans na zatrudnienie w powiecie wejherowskim, ujętych w informacji 
kierownika Powiatowego Urzędu Pracy, 

- konsultowanie treści pism, w których Zarząd Powiatu, powołuje się na jego wypowiedzi, 
- utworzenie w Rumi filii zamiejscowej Wydziału Architektury i Budownictwa Starostwa 

Powiatowego w Wejherowie (załącznik nr 10). 
Następnie radny Fryderyk Kaszel oświadczył, że nie był przez nikogo namawiany do 

złożenia rezygnacji z funkcji przewodniczącego Powiatowej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych. Jednak zwrócił uwagę, że powyższa komisja powinna istnieć i jak 
najszybciej powstać, ponieważ jej głównym celem jest opiniowanie powiatowego programu 
na rzecz osób niepełnosprawnych.  

Po czym radny Mirosław Odyniecki przedstawił pana Jacka Gafka – asystenta 
Starosty. 

Natomiast radny Seweryn Czoska wyraził wątpliwość, co do upublicznienia 
informacji kierownika Powiatowego Urzędu Pracy zawierającej listę zawodów, na które 
będzie zapotrzebowanie na rynku pracy. Powyższa informacja jest sprzeczna i może 
wywołać niepokój wśród uczniów i ich rodziców. Z powyższym nie zgodził się radny 
Janusz Zabłocki. Również Grzegorz Gaszta zwrócił uwagę na niekonsekwencje ujęte  
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w informacji kierownika PUP, jednak uważa, że rodzice i młodzież powinni się z nią 
zapoznać.  

Radny Wiesław Sikora podziękował Staroście za pisemne wstawiennictwo do 
Marszałka Województwa Pomorskiego, dotyczące modernizacji drogi wojewódzkiej 
Wejherowo-Szemud. Wyraził nadzieję, że odbędzie się spotkanie radnych sejmiku 
województwa z terenu powiatu wejherowskiego, radnych powiatowych, wójtów 
zainteresowanych modernizacją powyższej drogi. Obecnie opracowywane są budżety 
jednostek samorządowych na następny rok, dlatego jest to najodpowiedniejszy czas na 
aktywne popieranie powyższej inwestycji. 

Następnie radny Witold Reclaf stwierdził, że Rada Powiatu jest ciałem 
uchwałodawczym, które musi przestrzegać prawa. Ustosunkowując się do zarzutów pana 
Starosty odnośnie kanalizacji w mieście Rumi stwierdził, że cieszy się, że podczas pełnienia 
przez niego funkcji Wiceburmistrza Rumi praktycznie zakończono realizację kanalizacji  
w mieście. Ponadto zwrócił się do Przewodniczącego o nie przerywanie dyskusji. Radny 
podkreślił, że Przewodniczący Rady jest przedstawicielem całej rady, a nie tylko biernym 
wykonawcą poleceń Starosty.  

Przewodniczący Rady zgodził się z przedmówcą, że należy przestrzegać prawa.  
W protokole z poprzedniej sesji nie ma zapisu na temat formalnego złożenia wniosku przez 
radnego Witolda Reclafa. 

Natomiast radny Wacław Seweryn poinformował, że Mirosław Odyniecki w artykule 
na temat dróg powiatowych napisał, że w Gminie Choczewo drogi Powiatowe są  
w najgorszym stanie technicznym.  

 
Ad.16. 

Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XI Sesji Zwyczajnej  
o godz. 14.00. 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja przedstawiona przez G.Lisius. 
5. Informacja przedstawiona przez A.Gojka. 
6. Informacja przedstawiona przez L.Lech. 
7. Informacja przedstawiona przez B.Hinz. 
8. Zapytanie J.Zabłockiego 
9. Interpelacja M.Odynieckiego 
10. Oświadczenie PiS 
 
 
 
 
Protokołowała: Dominika Radtke 

 
Posiedzeniu przewodniczył: 

 


